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Vyškovany i turisty těší pohodlnější přístup k muzeu
Změnily se pěší trasy, přibyla plno-

hodnotná příjezdová komunikace pro Mu-
zeum Vyškovska, došlo k výměně mobiliáře
a plocha se celkově víc přizpůsobila re-
laxaci a odpočinku. Revitalizace prostoru
mezi zámkem a zámeckou zahradou je
hotová. Vyškované a návštěvníci města
získali pohodlnější přístup k muzeu i do
zahrady. 

Důvodem zásahů byl nevyhovující stav
ploch a jejich povrchů. „Jednalo se o poslední
prostor v daném území, který nebyl spravený.
Navazuje na centrum města. Jde o poměrně
významný pěší tah, investice byla potřeba.
Území jsme propojili tak, aby to celé dávalo
smysl. Změnili jsme pěší trasy, muzeum zís-
kalo příjezdovou komunikaci od křižovatky
s Cukrovarskou a Hřbitovní, takže už se ne-
bude zatěžovat komunikace z náměstí Čsl.
armády. V místě jsou mimo jiné čtyři nové
lavičky, odpadkové koše, došlo k rozšíření
veřejného osvětlení,“ vyjmenoval starosta
Karel Goldemund. Z území zmizela opěrná
zeď umístěná u východního křídla zámku. 

Připomněl, že krajská příspěvková organi-
zace nechala z peněz svého zřizovatele opra-
vit nádvoří, štěrkopísek tehdy nahradila dlaž-
ba. „Na dva roky starou investici muzea jsme
nyní navázali. Zkombinovali jsme betonovou
a kamennou dlažbu, jinde jsme přistoupili
k mlatové úpravě,“ popsal starosta
Goldemund. 

Stavební zásahy stály zhruba 6 milionů
a 170 tisíc včetně DPH. Nejvýhodnější nabíd-
ku podala společnost BS-IMEX, spol. s r. o.
„Výsledek vypadá velmi dobře. Práce navá-
zaly na zámeckou zahradu, u které existuje
pro nadcházející roky několik nápadů, byť
v jejím případě jsme na rozdíl od předmu-

zejního prostoru v památkově chráněné
oblasti, což s sebou nese určitá omezení. Jak
prostor před muzeem, tak i zahrada jsou
nicméně místa, kam za odpočinkem míří řada
Vyškovanů,“ doplnil vyškovský starosta. 

Za mírným zdržením stál zejména záchran-
ný archeologický výzkum. Odborníci objevili
relikty zdiva původního hradu i pozdějšího
zámku. Nalezli například kamenný archi-
tektonický článek, který patrně pocházel

z okenního portálu, a je možné ho datovat
nejdříve do poloviny 15. století. 

Na stavební práce navazovala samostatná
plánovaná investice do zeleně. V nové
výsadbě bude nejvíc zastoupená lípa srdčitá
a habr obecný, odborníci rovněž osazují shluk
tisů červených, které lehce zacloní omšelou
zeď pivovaru. Nechyběl zdravotní řez
stávajících stromů.     Text a foto: Michal Kočí

Fotogalerie na www.vyskov-mesto.cz

Výměna dlažby v centru končí. Překážek bylo hodně
Rozsáhlé práce na Masarykově náměstí,

rozdělené na dvě etapy, v následujících
týdnech skončí. Stavební zásahy přinesly
majitelům nemovitostí, provozovatelům
obchodů a samozřejmě obyvatelům i náv-
štěvníkům Vyškova problémy. Odměnou je
pro ně ovšem vyměněná dlažba a nová
odpočinková plocha v Husově ulici. Pro
plynaře potom nutná rekonstrukce plyno-
vodní sítě, pro město a další vlastníky in-
ženýrských sítí zase instalace velkého
množství kabelových chrániček.

Na samém začátku stál záměr výměny ply-
novodů. Společnost innogy zahájila práce loni
na jaře, město se snažilo úseky po plynařích
kopírovat. „Od začátku šlo o vyvolanou in-
vestici. Sami od sebe bychom do oprav nešli.
Když už ale mělo být náměstí odkryté, oslo-
vili jsme další vlastníky inženýrských sítí,
kteří si rovněž naplánovali své opravy a zá-
sahy. Náměstí je tak nově prošpikované sí-
těmi, ale jsme pochopitelně rádi, že se nebude
odkrývat několikrát, i když poslední měsíce

byly pro mnohé náročné,“ uznal starosta
Vyškova Karel Goldemund.

Vzhled náměstí byl z počátku 90. let minu-
lého století. Ovšem forma předchozí zámkové
dlažby se dnes už nevyrábí. Vedení městského
úřadu proto zvolilo jiný vzor. Ačkoliv byly
práce pečlivě naplánované, od začátku se
dělníci potýkali s řadou překážek. Potíže se
objevovaly v podobě základů původních
staveb domů, pozůstatků předchozích
konstrukcí původní komunikace nebo
podzemních prostor, které bylo nutné
stavebně zabezpečovat, inženýrských sítí, ke
kterým se nikdo nehlásil, takže bylo nutné
zjišťovat jejich funkčnost, vlastníka a postup,
co s nimi dál. 

Samostatnou kapitolou byla i kompli-
kovaná komunikace s některými vlastníky
domů skrze opravu nevyhovujících domov-
ních přípojek. Mnozí neznali přesnou polohu
vyústění přípojek, takže se složitě hledaly.
I v letošním roce se pak objevovaly
pozůstatky sklepení, které byly v kolizi

s navrhovanou trasou podzemních sítí. „Vše
jsme tedy museli operativně řešit. Předem
jsme nevěděli, co pod dlažbou očekávat, takže
město nemohlo coby objednavatel, následně
projektant a logicky ani zhotovitel leccos
tušit. Tak to prostě je,“ zdůraznil starosta
Vyškova. 

Radní města tak před několika týdny
schválili dodatek na základě žádosti
zhotovitele, společnosti MRÓZEK, a. s.,
o termínu dokončení z 30. září do
31. prosince. „Pevně ale věříme, že dláždění
bude dokončeno začátkem listopadu,
v souběhu jsou v řešení také nejrůznější vady
a nedodělky,“ upřesnil vyškovský starosta. 

Průtahy vedení města mrzí. Šlo nicméně
o objektivní příčiny. „Kdybychom znali
všechny překážky bránící plynulé výstavbě
předem, bylo by snazší se na ně připravit
a vyřešit je. Aktuálně nicméně vše směřuje do
finále,“ ujistil starosta Goldemund. 

Celková cena prací je zhruba 27,5 milionu
korun včetně DPH.                                     -mko-


